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Dojčanské noviny 

ZOSTÁVA AJ KEĎ HO NIKTO NECHCE 
V marci 2020 vstúpil bez pozvania do našich životov nový 

vírus a nikto z nás si nechcel pripustiť, že ich tak zásadne zme-
ní. Takmer dva roky s ním žijeme a za toto obdobie sme sa mu-
seli naučiť mnoho nového – nosiť rúška, dezinfikovať si ruky 
na každom kroku, dištančne vyučovať, študovať a vzdelávať 
sa, liečiť a byť liečení častokrát cez telefón, ale hlavne, obme-
dzovať svoje kontakty s priateľmi a blízkymi. Museli sme sa 
vzdať organizovania rôznych akcií: obecného plesu, Mikuláš-
skych trhov, krásnych vystúpení folklórneho krúžku v škole a 
mnohých iných. Aby sme potešili najmenších aj najstarších, išli 
sme na hranicu možností a predsa vonku zorganizovali tri 
podujatia, samozrejme pri dodržaní aktuálnych opatrení – 
"Uvítanie do života" v parku za Obecným úradom, 
"Blahoželanie jubilantom" v rámci mesiaca úcty k starším, ke-
dy sme jubilantom zahrali a zablahoželali priamo pred ich do-
mami a samozrejme „Mikuláš“. 

V poradí už tretia vlna epidémie zasiahla celú Európu, vráta-
ne nášho štátu. Dlhá a príjemná jeseň nám čiastočne vynahra-
dila stále pretrvávajúce riziko nákazy. Viacerí z našich spolu-
občanov sa nevyhli nákaze COVID-19 bez ohľadu na to, či boli 
alebo neboli očkovaní. COVID-19 sa nevyhol ani našej ZŠ s MŠ. 
Vyskytovali sa respiračné ochorenia, ale aj pozitívne výsledky 
na COVID-19. Situácia bola riešená prerušením prevádzky, 
najskôr materskej školy a neskôr aj základnej školy.  Z  dôvodu 
vyhlásenia núdzového stavu a zákazu vychádzania mnohí z vás 
zostali doma a nariadenia štátu dôsledne dodržiavali.  

Apelujem na všetkých rodičov, aby dobre zvážili, či po-
šlú v tejto situácii prechladnuté dieťa do školy či škôlky, 
kde sa môžu nakaziť ďalšie deti alebo zamestnanci školy. 
Ak sa cítite zle, začína vám nádcha a kýchate, tak maximál-
ne obmedzte kontakt s inými ľuďmi, izolujte sa. Chráňte 
seba aj ostatných, svoje deti, aj ostatné deti v ZŠ s MŠ. Buď-
me všetci ohľaduplní a správajme sa zodpovedne. 

Napriek núdzovému stavu sme nezmenili stránkové hodiny 
pre verejnosť na obecnom úrade, aby ste aj v týchto ťažkých 
časoch mohli vybaviť všetko, čo potrebujete. Nezatvorili sme 
ani knižnicu, aby ste si mohli prísť požičať knihy a príjemne 
tráviť čítaním dlhé zimné večery. 

Nemajme strach z epidémie, vážení občania, ale   zodpoved-
ne pristupujme k opatreniam štátu. Prosím, buďme k sebe 
ohľaduplní, dodržiavajme aktuálne opatrenia, pomáhajme si 
navzájom a pomáhajme tým, ktorí sú najviac ohrození a zrani-
teľní. 

Nachádzame sa na konci nezvyčajného roka. Bohužiaľ,       
nezvyčajného v negatívnom slova zmysle. Zaželajme si do no-
vého roku 2022 hlavne pevné zdravie pre nás všetkých, život 
bez núdzových stavov, bez zákazov vychádzania a zhromažďo-
vania sa.  Život, v ktorom sme k sebe ohľaduplní a zodpovední. 

                                           Slavomíra Melišová, starostka obce 

ULIČNÝ SYSTÉM 

Písal sa rok 2015, kedy prišiel pán Peter Novotníček                   
na zasadnutie obecného zastupiteľstva a spýtal sa, či by sme 
nemohli mať v Dojči pomenované ulice. Odôvodnením bolo 
„pre kuriérov to je jednoduchšie, zložito im vysvetľujem, kde 
ma nájdu." 

Prešlo niekoľko rokov a najmä pri mimoriadnych situá-
ciách, keď sme potrebovali pomoc záchranných zložiek, bolo 
ťažké sa dohovoriť, kde vznikla mimoriadna situácia. Problém 
v jednoznačnom určení miesta nastáva aj pri privolaní zá-
chrannej služby. Rozhodli sme sa, že nápad pána Novotníčka 
uvedieme do života. Najskôr sme si zisťovali, aké z tohto kroku 
vyplývajú povinnosti a vtedy sme prišli na ustanovenie 
v zákone o obecnom zriadení, ktorý ukladá povinnosť obciam 
mať uličný systém. Návrh na vytvorenie uličného systému bol 
prerokovaný na zasadnutí obecného zastupiteľstva a bola vy-
tvorená dočasná komisia pre vytvorenie uličného systému 
v obci. S návrhom uličného systému sme vás zoznámili 
v predchádzajúcom čísle dojčanských novín, kde ste mohli 
sami navrhnúť a vyjadriť sa k názvom ulíc. V prvom rade sme 
chceli zachovať pôvodné historické názvy častí obce. Potom 
prišli na rad nové ulice, kde neexistuje pôvodný názov. Museli 
sme dodržiavať podmienky Ministerstva vnútra pre vytvára-
nie uličného systému a určenie názvu ulice. Všetky názvy ulíc 
sme museli dať odsúhlasiť Jazykovednému ústavu Ľudovíta 
Štúra SAV. Ich vyjadrenie nás potešilo, pretože pri historických 
názvoch ulíc nemusíme používať slovo „ulica“, t.j. názov nebu-
de Ulica Hoštáky, ale len Hoštáky. 

Značná diskusia nastala okolo ulice od cintorína smerom  
na Šajdíkove Humence. Člen dočasnej komisie na určenie ná-
zvov ulíc, MVDr. Pavol Kubík, uskutočnil prieskum na tejto 
ulici. Obyvatelia sa vyjadrili, ako by si želali, aby sa volala ich 
ulica. Prieskumu sa zúčastnilo 63 obyvateľov a jeho výsledky 
vidíte v tomto grafe.  

Súbežne s týmto prieskumom boli do domácností v tejto 
časti obce roznesené lístky miniankety, ktoré mohli obyvatelia 
anonymne vyplniť a vhodiť do schránky na Obecnom úrade. 
V miniankete mali obyvatelia možnosť vyjadriť sa, či ulica po-
pri ceste III. triedy os PD po koniec obce smerom na Šajdíkove 
Humence má byť jedna ulica alebo má byť rozdelená na dve 
ulice. V prípade, že má byť rozdelená na dve ulice bola mož-

(Pokračovanie na strane 6) 

Vážení obyvatelia, ukončili sme rozosielanie noviniek a aktualít z nášho webu 
prostredníctvom e-mailov z dôvodu zmeny tohto modulu zo strany dodávate-
ľa. Alternatívou k informačným mailom je mobilná aplikácia V OBRAZE,       
prostredníctvom ktorej budete rovnako alebo ešte lepšie informovaní 
o novinkách a aktualitách z nášho webu /správy, akcie, úradná tabuľa, 
galéria/.  Prostredníctvom aplikácie V OBRAZE, môžete sledovať aj iné mestá 
alebo obce, ku ktorým máte "vzťah", ktorých novinky a akcie vás zaujímajú.  
Samozrejme, musia aj oni využívať aplikáciu V OBRAZE. 
 
Aplikáciu MUNIPOLIS, o ktorej sme vás informovali aj prostredníctvom obec-
ných novín, si prosím odinštalujte, nebudeme ju používať.  
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UZNESENIA OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA zo dňa 14.10.2021  
Obecné zastupiteľstvo v Dojči schvaľuje: 

 8. zmenu rozpočtu na rok 2021; 

 použitie rezervného fondu v sume 2.000,- € na rekonštrukciu vykuro-
vania bytového domu č. 138; 

 použitie rezervného fondu v sume 6.000,- € na dobudovanie kamero-
vého systému v obci; 

 mimoriadnu dotáciu pre ZO JDS vo výške 120,- € na hudobné vystúpe-
nie Duo Fantasy pri príležitosti členskej schôdze a dňa úcty k starším; 

 PHSR obce na obdobie 2021 - 2027; 

 Zapojenie sa Obce Dojč do 68. Výzvy na predkladanie žiadostí 
o poskytnutie nenávratného finančného príspevku z Operačného prog-
ramu Kvalita životného prostredia zameranej na Zníženie energetickej 
náročnosti verejných budov, kód výzvy: OPKZP-PO4-SC431-2021-68, 
prioritná os:  4 Energeticky efektívne nízkouhlíkové hospodárenie 
vo všetkých sektoroch,  špecifický cieľ 4.3.1 Zníženie spotreby energie 
pri prevádzke verejných budov na realizáciu projektu „Obecný úrad 
Dojč – rekonštrukcia“. Výška spolufinancovania projektu min. 5 % 
z poskytnutých finančných prostriedkov; 

 Zapojenie sa Obce Dojč do Výzvy na predkladanie žiadostí 
o poskytnutie nenávratného finančného príspevku na podporu udrža-
teľnosti a odolnosti kultúrnych inštitúcií v súvislosti s pandémiou COVID
-19, kód výzvy: IROP-PO7-SC77-2021-75, prioritná os:  7. REACT-EÚ, 
investičná priorita: 7.1.Podpora nápravy dôsledkov krízy v kontexte 
pandémie COVID-19 a príprava zelenej, digitálnej a odolnej obnovy 
hospodárstva, špecifický cieľ 7.7 Podpora udržateľnosti a odolnosti 
kultúrnych inštitúcií na realizáciu projektu „Kultúrny dom - revitali-
zácia“. Výška spolufinancovania projektu min. 5 % z poskytnutých 
finančných prostriedkov. 

 Knižničný a výpožičný poriadok MĽK v Dojči a prílohu č. 1 tohto       
poriadku, ktorá ustanovuje cenník služieb a poplatkov; 

 Vymenovanie do funkcie vedúcej MĽK v Dojči Magdalénu Břicháčovú 
od 1.9.2021 a poveruje OÚ uzatvorením pracovnoprávneho vzťahu; 

 Poskytnutie mimoriadnej dotácie pre DoLuRe na premietanie hor-
ských filmov vo výške 40,- €; 

 9. zmenu rozpočtu na rok 2021; 

 VZN o miestnom poplatku za rozvoj s účinnosťou od 1.1.2021; 

 Rokovací poriadok obecného zastupiteľstva v Dojči; 

 Zapojenie sa Obce Dojč do 68. Výzvy na predkladanie žiadostí 
o poskytnutie nenávratného finančného príspevku z Operačného prog-
ramu Kvalita životného prostredia zameranej na Zníženie energetickej 
náročnosti verejných budov, kód výzvy: OPKZP-PO4-SC431-2021-68, 
prioritná os:  4 Energeticky efektívne nízkouhlíkové hospodárenie 
vo všetkých sektoroch, špecifický cieľ 4.3.1 Zníženie spotreby energie 
pri prevádzke verejných budov na realizáciu projektu „Obecný úrad – 
prestavba“. Výška spolufinancovania projektu min. 5 % 
z poskytnutých finančných prostriedkov. V prípade neoprávnených 
výdavkov sa zaväzuje o ich úhradu z vlastného rozpočtu; 

 Zapojenie sa Obce Dojč do Výzvy na predkladanie žiadostí 
o poskytnutie nenávratného finančného príspevku na podporu udrža-
teľnosti a odolnosti kultúrnych inštitúcií v súvislosti s pandémiou COVID
-19, kód výzvy: IROP-PO7-SC77-2021-75, prioritná os:  7. REACT-EÚ, 
investičná priorita: 7.1. Podpora nápravy dôsledkov krízy v kontexte 
pandémie COVID-19 a príprava zelenej, digitálnej a odolnej obnovy 
hospodárstva, špecifický cieľ 7.7 Podpora udržateľnosti a odolnosti kult. 
inštitúcií na realizáciu projektu „Kultúrny dom - revitalizácia“, Fi-
nančné prostriedky na spolufinancovanie realizovaného projektu 
„Kultúrny dom -revitalizácia“ vo výške 2.809,96 €.  V prípade ne-
oprávnených výdavkov sa zaväzuje o ich úhradu z vlastného rozpočtu. 
Obecné zastupiteľstvo v Dojči volí: 

 JUDr. Antóniu Mikulíkovú, ako prísediacu na pojednávania 
v trestných veciach na Okresnom súde v Senici v zmysle § 140 zákona č. 
385/2000 Z.z. v znení neskorších predpisov. 
Obecné zastupiteľstvo v Dojči súhlasí: 

 s nižším počtom žiakov v 5. ročníku ako ustanovuje zákon 245/2008 
Z.z. o výchove a vzdelávaní (školský zákon) a o zmene a doplnení nie-
ktorých zákonov v znení neskorších predpisov, ktorý ustanovuje najnižší 
počet žiakov na základnej škole v § 29 ods. 8 a v zmysle Vyhlášky MŠ SR 
č. 320/2008 Z.z. o základnej škole v znení neskorších predpisov; 

 so stretnutím OZ Delostrelec v areáli ZŠ s MŠ dňa 11.9.2021. 

Obecné zastupiteľstvo v Dojči ustanovuje: 

 Komisiu na prípravu VZN o určení názvov ulíc a verejných priestran-
stiev v zložení: Beáta Bátorová, Katarína Čelústková, Zuzana Macková 
a dvaja členovia z radov verejnosti. 
Obecné zastupiteľstvo v Dojči nesúhlasí: 

 s odpredajom obecnej parcely č. 151/1 pred rodinným domom súp.          
č. 262 PharmDr. Lucii Blažekovej; s odpredajom obecnej parcely                  
č. 151/1 pred rodinným domom súp. č. 292 Eve Horeckej. 
Obecné zastupiteľstvo v Dojči berie na vedomie: 

 Kontrolu uznesení od 10.12.2020 do 26.8.2021; 6. úpravu rozpočtu na 
rok 2021 rozpoč. opatrením ekonómky obce; 7. úpravu rozpočtu na rok 
2021 rozpoč. opatrením starostky obce; plnenie PHSR obce Dojč na roky 
2014 -2020; 

 informáciu o: Ukončení projektu Hasičská zbrojnica; Nákupe veľko-
objemových kontajnerov z dotácie Environmentálneho fondu; Dobudo-
vanie verejného osvetlenia v uličke v časti Zelnice; Realizovaných opra-
vách miestnych komunikácií; Rozšírení kamerového systému (areál ZŠ 
a ZS); Príprave spevnenej plochy za  KD a budovanie autobusových 
zastávok pri ZŠ; Realizácii TS Otrubnica; Príprave zmien a doplnkov ÚP 
– dve žiadosti o zmeny a doplnky v ÚP; Úpravách v knižnici, knižničnom 
informačnom systéme; Uličnom systéme a ustanovení komisie 
k príprave VZN; 

 informáciu o: príprave VZN o miestnych daniach pre rok 2022; prí-
prave VZN o poplatku za KO a DSO pre rok 2022; príprave VZN o určení 
názvov ulíc a verejných priestranstiev v obci Dojč; o zámere zámeny 
časti pozemku 329/1 za vybudovanie cesty na parc. č. 329/1 a 404/2; 
o zámere vybudovať 4 rodinné domy na parc. č. 2435/1 s prístupom cez 
parc. č. 441; starostky o jej činnosti v období od 26.8. do 14.10.2021; 

 Stanovisko hlavného kontrolóra obce k prijatiu investičného úveru na 
dofinancovanie projektu „Hasičská zbrojnica Dojč“. 
Obecné zastupiteľstvo v Dojči poveruje: 

 Obecný úrad, aby začal rokovania s Rímskokatolíckou cirkvou 
o zámene pozemkov a nehnuteľností. RKC prejavila záujem získať do 
svojho vlastníctva kaplnku Najsvätejšej trojice a budovu starej Hasič-
skej zbrojnice a obec by tieto budovy zamieňala s pozemkami 11331 
a časťou pozemku 11320 a prípadne ďalšími pozemkami k.ú. Dojč. 
Obecné zastupiteľstvo v Dojči ruší: 

 Uznesenie č. 316/2018-2022/UObZ zo dňa 28.6.2021; 

 Uznesenie č. 338/2018-2022/UObZ z 26.8.2021; 

 Uznesenie č. 339/2018-2022/UObZ z 26.8.2021. 
Obecné zastupiteľstvo v Dojči nesúhlasí: 

 s umiestnením parkoviska pre os. automobily pre 2-dom, ktorý má 
byť umiestnený na parc. č. 9980/31 a násl. usporiadania vlast. práva. 
Obecné zastupiteľstvo v Dojči   
1. berie na vedomie Stanovisko hlav. kontrolóra obce k prijatiu inves-
tičného úveru na dofinancovanie projektu „Hasičská zbrojnica Dojč“ 
2. schvaľuje invest. úver v max. výške 100.000,- € (slovom jednostotisíc 
eur) na dofinancovanie invest. akcie „Hasičská zbrojnica Dojč“ v zmysle 
predloženej indikatívnej ponuky Prima banky a.s., IČO:31575951, zo 
dňa 4.8.2021 s úrok. sadzbou 0,3 % p.a., na obdobie splácania 5 rokov  
3. ukladá OÚ zabezpečiť všetky admin. úkony pre prijatie úveru 
4. súhlasí s vyčlenením fin. prostriedkov na splátku úveru v rozpočte 
obce, aby bol poskytnutý úver splácaný po celú dobu splatnosti úveru. 
Obecné zastupiteľstvo v Dojči  
a) súhlasí so zapojením sa do  Výzvy na predkladanie žiadostí 
o dotáciu v roku 2022 z Environmentálneho fondu v oblasti B – Ochra-
na a využívanie vôd na dobudovanie kanalizácie v obci Dojč 
b) schvaľuje 5% výšku spolufinancovania na projekt do výšky 25.000,-
€, slovom dvadsaťpäťtisíc eur. 
UZNESENIA OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA zo dňa 9.12.2021  

Obecné zastupiteľstvo v Dojči schvaľuje: 

 10. zmenu rozpočtu na rok 2021;  

 zvýšenie rozpočtových príjmov a výdavkov na rok 2021 a presun me-
dzi rozpočtovými podpoložkami; 

rozpočet obce Dojč na rok 2022 bez programovej štruktúry; 

VZN o miestnych daniach na území obce Dojč na rok 2022; 

VZN o podmienkach určovania a vyberania miestneho poplatku za 
kom. odpady a drob. stavebné odpady na území obce Dojč na rok 2022; 

VZN o poskytnutí jednorazového príspevku pri narodení dieťaťa; 

VZN o odpadoch; 
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PLATBA ZA ZMESOVÝ KOMUNÁLNY             
ODPAD  V ROKU 2022 

Myslíte si, že existuje úplne bezodpadová domácnosť? Mož-
no keby sme bývali na Aljaške alebo na Mount Evereste. Každá 
domácnosť tvorí komunálny odpad, niekto aj tonu ročne, nie-
kto minimum - pár kíl. Ale tvorí. Do roku 2021 sme mali v obci 
zavedený solidárny systém, kedy bez ohľadu na množstvo vy-
produkovaného komunálneho odpadu (ďalej len KO), bez 
ohľadu na správanie sa domácností, všetci platili rovnako. Bo-
lo však veľa domácností, ktoré sa správali zodpovedne nielen 
k životnému prostrediu tým, že už pri nákupe uvažovali čo 
kúpiť, v akom obale, či si priniesť vlastnú tašku, ale potom aj 
doma, kde triedili odpad. Všímali si aj svoje okolie, ako sa sprá-
va, či odpad triedi, alebo je mu to ľahostajné. Vytvoril sa tlak 

VZN o organizácii miestneho referenda; 

plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra na 1. polrok 2022; 

plán zasadnutí obecného zastupiteľstva v roku 2022; 

Záväzné stanovisko k vydaniu územného rozhodnutia k stavbe 
„CYKLOTRASA SENICA – ŠAŠTÍN – PROJEKTOVÁ DOKUMENTÁCIA 
A ODBORNÝ AUTORSKÝ ZÁKON“; 

Zvýšenie cien v cenníku spoločnosti Dojč-OPS, s.r.o., RSP o 10 %. 

Obecné zastupiteľstvo v Dojči berie na vedomie: 

vzdanie sa Ing. Jána Ušiaka mandátu poslanca  Obecného zastupiteľ-
stva v Dojči dňom 8.12.2021, doručené 8.12.2021; 

kontrolu uznesení od 26.8.2021; 

odborné  stanovisko hlavného kontrolóra obce Dojč k návrhu rozpočtu 
na rok 2022; 

viacročný rozpočet na roky 2023 a 2024 bez programovej štruktúry; 

VZN o prideľovaní nájomných bytov v obci Dojč; VZN o určení názvu 
ulíc a iných verejných priestranstiev v obci Dojč a VZN o spôsobe číslo-
vania stavieb v obci Dojč; 

Správu hlavného kontrolóra o vykonanej kontrole; 

Správu o výsledkoch a podmienkach výchovno-vzdelávacej činnosti ZŠ 
s MŠ za školský rok 2020/2021 a žiada jej dopracovanie a opätovné 
predloženie doplnenej správy; 

Informáciu o: -kolaudácii hasičskej zbrojnice; vybudovanom verejnom 
osvetlení v Zelniciach; vybudovaní kamerového systému Otrubnica, 
Vieska, Kolónia; žiadosti na envirofond – kanalizácia; zúčtovanie po-
skytnutej dotácie z envirofondu na odpadové hospodárstvo; žiadosť na 
eurofondový projekt – rekonštrukcia bývalej Jednoty na Obecný úrad 
(energetický audit); 

správu o činnosti starostky od 14.10.2021 do 9.12.2021. 
Obecné zastupiteľstvo ukladá Obecnému úradu: 

Vyzvať náhradníka, ktorý získal najväčší počet hlasov pri voľbách do 
obecného zastupiteľstva, ale nebol zvolený za poslanca, aby sa zúčastnil 
najbližšieho zasadnutia obec. zastupiteľstva a zložil poslanecký sľub. 
Obecné zastupiteľstvo v Dojči vyhovuje 

protestu prokurátora číslo Pd110/21/2205-3 zo dňa 01.10.2021 
a ruší: VZN obce Dojč č. 7/2020 o podmienkach určovania a vyberania 
miestneho poplatku za KO a DSO na území obce Dojč na rok 2021, prija-
tému na zasadnutí obecného zastupiteľstva v Dojči dňa 10.12.2020 

protestu prokurátora číslo Pd123/21/2205-3 zo dňa 04.11.2021 
a ruší: VZN Obce Dojč č. 3/2011 o organizácii miestneho referenda 
a o podmienkach organizovania zhromaždenia obyvateľov obce Dojč, 
prijatému ObZ v Dojči, ktoré nadobudlo účinnosť dňa 16.10.2011. 
Obecné zastupiteľstvo v Dojči súhlasí 

so zámenou  pozemkov odčlenených Geometrickým plánom  vypraco-
vaným Ľubomírom Fašanekom č. 45644900-139/2021 na oddelenie 
pozemku a to novoutvorenej parcely č. 392/4  o výmere 152 m2, vytvo-
renej z časti parcely č. 329/1 diel 1 o výmere 140 m2  a z časti parcely č. 
404/2 diel 2   o výmere 12 m2 vo vlastníctve obce Dojč do vlastníctva 
spoločnosti SUNLINE, s.r.o.,  za vybudovanú miestnu komunikáciu 
s chodníkom vybudovanou spoločnosťou SUNLINE, s.r.o. na pozemku vo 
vlastníctve obce na parc. č.404/2 a na novoutvorenej parcele č. 392/3. 
Obecné zastupiteľstvo v Dojči zamieta  

odpredaj pozemku parc. č. 108/1, druh pozemku orná pôda, vo výme-
re 2265 m2, zapísanej na LV 2000 vo vlastníctve obce Dojč. 

na tých, ktorí odpad neriešili a netriedili. Zodpovední sa roz-
hodli nebyť už solidárni, ale nech je každá domácnosť zodpo-
vedná za svoj odpad.  

Určenie poplatku v roku 2021  Pre rok 2021 sme vo vše-
obecne záväznom nariadení obce (ďalej len VZN) určili poplat-
kovú povinnosť podľa množstva vyprodukovaného odpadu. 
Keďže v zákone 582/2004 Z.z. o miestnych daniach a poplatku 
za KO v § 78 je určená sadzba za kilogram odpadu, použili sme 
túto sadzbu aj pri výpočte poplatku. Problém nastal, keď sú-
časťou množstva vyprodukovaných kilogramov za domácnosť 
bol zahrnutý aj odpad, ktorý vznikol na verejných priestran-
stvách (cintorín, parky, autobusové zastávky, športový areál). 
V roku 2021 sme na verejných priestranstvách vyprodukovali 
12 kg odpadu na obyvateľa, čo vo finančnom vyjadrení pred-
stavuje 1,99 €. Pokým sa platil poplatok paušálne na osobu, 
nikto z tých, ktorým sa teraz nepozdávalo platenie poplatku za 
odpad na verejných priestranstvách, sa  nezamýšľal nad tým, 
kto platí za tento odpad. Platili sme zaň všetci, solidárne. A to 
platí aj teraz. V tomto smere sa nič nezmenilo, na odpad na 
verejných priestranstvách sa všetci rovným dielom poskladá-
me. V domácnostiach si zase zaplatíme, čo navážime.  

Poslankyňa obecného zastupiteľstva v Dojči, ktorá sa moh-
la a aj mala vyjadrovať k predloženému VZN sa v procese 
schvaľovania nevyjadrila, ale dala preskúmať prokuratúre 
rozhodnutie o poplatku pre jej domácnosť. Od mája som ko-
munikovala s prokurátorom JUDr. Milanom Budjačom. Upo-
zornil ma na chyby, ktoré sme urobili pri prijímaní VZN 
a zároveň zistil, že zákon je nedokonalý, sú v ňom zásadné chy-
by a neodstraňuje ich ani Ministerstvo financií ani Minister-
stvo životného prostredia. Vďaka spolupráci s firmou Odpado-
vým hospodár s.r.o. som nadviazala komunikáciu s poslancom 
NR SR Radovanom Kazdom. Po úvodnej e-mailovej komuniká-
cii sme sa stretli a ja som mu vysvetlila, kde vidím problém 
v zákonoch. Pán poslanec pochopil a sám sa čudoval, prečo 
túto skutočnosť od roku 2004 nikto nenamietal. Spoločne sme 
naformulovali problémy v zákonoch MF a MŽP a pán poslanec 
komunikoval cez legislatívny proces NR SR s MF a MŽP. Minis-
terstvo životného prostredia ani po 14 dňoch na návrh zmeny 
zákona nereagoval, preto poslanec Kazda kontaktoval ministra 
životného prostredia. Nakoniec dostal nasledovnú ústnu odpo-
veď: „Tento problém evidujeme, ale stále o tom "rokujeme" s 
MF.“ Poslancov pozmeňovací návrh neprijali, lebo podľa nich 
úpravu treba urobiť rozsiahlejšiu a bude sa týkať viacerých 
paragrafov. Písomnú odpoveď sľúbili poslancovi zaslať, ale do 
6.12., kedy sme si naposledy písali odpoveď nezaslali. Ani MF 
SR nereagovalo na pozmeňovací návrh. Radovan Kazda ukon-
čil svoj e-mail: „Som už vážne naštvaný a budem v tej veci in-
terpelovať ministra.“ 

Kde sme urobili pri schvaľovaní chyby? Síce v § 78 záko-
na 582/2004 Z.z. je určený poplatok za kilogram, ale výpočet 
poplatku pri množstvovom zbere v § 79 nepozná premennú 
kilogram. Výpočet je stanovený len ako súčin objemu nádoby, 
počtu vývozov a sadzby poplatku. Uvádzam príklad: ak má 
domácnosť 120 l odpadovú nádobu, vývozov je 26 a sadzba 
poplatku by bola 0,025 (zákon: najmenej 0,0033 eura a najviac 0,0531 

eura za jeden liter alebo dm3 komunálnych odpadov), potom by poplatok 
bol 78,- €. K tomu sa ešte priráta poplatok za odpadovú nádo-
bu. Je pritom jedno, či domácnosť triedi alebo netriedi. Zasa by 
išlo o solidárny systém. 

Ďalším problémom boli úľavy, ktoré sme schválili vo VZN a 
uznali obyvateľom, ale ktoré boli v rozpore so zákonom. A to 
konkrétne 20 %-ná úľava "na plienky" (domácnosti s deťmi do 
2 rokov veku alebo s inkontinentnými dospelými) a 20%-ná 
úľava aj pri osobách so ZŤP. Preto pre rok 2022 poskytujeme 
úľavu pre každého obyvateľa nad 70 rokov, kde je vyššia prav-

(Pokračovanie na strane 4) 
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ČO JE NOVÉ V DOJČI  
Neskoré zapínanie pouličného osvetlenia 
Dlhé letné večery pominuli a prišla jeseň. Začalo sa skôr 

stmievať a niektorí z vás sa sťažovali, že verejné osvetlenie sa 
neskoro zapína. Snažili sme sa to aj nastaviť, ale stmievací sen-
zor, ktorý zapína osvetlenie reaguje na intenzitu svetla. Svetel-
né pomery boli rôzne – iné vo 2 m a iné v 5 m, kde sa senzor 
nachádza. Nadišlo zimné obdobie, kedy sa svetelné pomery 
vyrovnávajú a svetelný senzor  reaguje lepšie. 

Nová spojnica 
Mnohí z vás si pamätajú chodník popri bývalej materskej 

škole cez takzvané Bunkošových humno. Neskôr bolo pole 
v strede obce oplotené a prístup zamedzený. Chodník zarástol 
a všetci chodili dookola. Od roku 2015 sme rokovali 
s majiteľom pozemku a mali sme záujem odkúpiť aspoň časť 
na chodník, ktorý by spájal Uličky s Vieskou. Náš zámer sa vy-
daril a v októbri tohto roku sa stal skutočnosťou. Jednosmerná 
cesta ešte nie je úplne dokončená, za to však chodník áno a 
mnohí z vás sa už po ňom aj prešli. 

Dobrovoľní hasiči v nových priestoroch 
Členovia DHZ v Dojči tradične vykonávajú záchranné práce 

pri povodniach, požiaroch a iných mimoriadnych udalostiach. 
Jeho skúsení členovia zabezpečujú preventívne protipožiarne 
kontroly, zúčastňujú sa a organizujú taktické cvičenia a súťaže. 
Vždy sú nápomocní pri organizovaní kultúrnych a iných podu-
jatí, ktoré obec organizuje. Prostredníctvom  detských hasič-
ských tréningov sa venujú aj výchove mládeže vo veku od 6 – 
18 rokov. Zúčastňujú sa súťaží a v čase mimo pandémie hasič-
skú súťaž aj organizujú. Vďaka ich podpore a mimoriadne ak-
tívnym členom došlo aj k vytvoreniu nového zázemia pre ich 
prácu – vybudovaniu novej hasičskej zbrojnice. Za posledné 
roky DHZ zmodernizovalo aj svoju zásahovú techniku. Pre-
vádzkuje zásahové vozidlo Iveco Daily, povodňový vozík a má 
profesionálne záchranné vybavenie. DHZ tak zohráva kľúčovú 
úlohu nielen v zachovávaní duchovnej tradície požiarnej 
ochrany v našej obci, ale podieľa sa aj na zveľaďovaní mate-
riálno-technického zabezpečenia v oblasti protipožiarnej 
ochrany. 

depodobnosť týchto zdravotných problémov. Keďže nemôže-
me uplatniť zľavu pri deťoch do 2 rokov veku, prijali sme VZN 
o jednorazovom príspevku pri narodení dieťaťa, ktorý je urče-
ný na zvýšené poplatky za KO počas dvoch rokov veku dieťaťa. 

Vo VZN sme nemali dostatočne popísané, akým spôsobom 
sa medzi poplatníkov rozráta KO vyprodukovaný na verejných 
priestranstvách. Do VZN sme dali ustanovenie, že ten, kto ne-
dôsledne triedi odpad, bude upozornený a môže prísť 
k zvýšeniu jeho platby. Vzor sme si zobrali z Rakúska, ale na 
Slovensku nie je akceptovateľný. Všetky tieto chyby sme sa 
snažili v novom VZN pre rok 2022 odstrániť. 

Je spravodlivosť slepá? Úplná spravodlivosť neexistuje, 
avšak v porovnaní s rokom 2021 máme domácnosti, ktoré sa 
začali správať zodpovedne a nesúhlasím, aby boli potrestané 
a vrátili sme sa opäť k solidárnemu systému. Uvediem príklad: 

Ak by sme počítali poplatok striktne podľa § 79 systém by 
bol solidárny a nemohli by sme použiť koeficient 0,011, lebo 
by výber poplatku nepokryl náklady na zber a zneškodnenie 
KO, t.j. koeficient by musel byť minimálne 0,045. Poplatok pri 
týchto troch domácnostiach a koeficiente 0,045 si vypočítajte 
sami. Príde vám to spravodlivé? § 81 ods. 3  a ods. 10 zákona 
79/2015 Z.z. o odpadoch hovorí: Náklady na zbernú nádobu 
na KO znáša pôvodný pôvodca odpadu a náklady na činnosti 
nakladania so ZKO hradí obec z miestneho poplatku za komu-
nálne odpady. Obec ustanoví vo VZN výšku týchto nákladov a 
ich zahrnutie do miestneho poplatku za ZKO a drobné staveb-
né odpady alebo ustanoví iný spôsob ich úhrady.“ Z tohto vy-
plýva, že obyvateľ je pôvodcom odpadu a má za odpad zaplatiť 
v plnom rozsahu. 

Ako sme určili poplatok pre rok 2022? Obec určuje po-
platok na rok  2022 ako súčin sadzby poplatku, počtu vývozov 
26 a objemu zbernej nádoby, pričom za objem sa berie množ-
stvo vyprodukovaného ZKO na základe váženia v roku 2021 
v domácnostiach a v mieste podnikania fyzickej osoby 
podnikateľa/právnickej osoby a priemerného množstva ZKO 
na obyvateľa vzniknutých na  verejných priestranstvách 
obce (športový areál, cintorín, parky, verejné priestranstvá). 
Každá domácnosť do 31.1.2022 dostane oznámenie 
o množstve vyprodukovaného komunálneho odpadu v roku 
2021. Obec Dojč zverejní do 31.1.2022 na webovej stránke 
obce celkové množstvo komunálnych odpadov vzniknutých na 
verejných priestranstvách a prepočet množstva komunálneho 
odpadu vzniknutého na verejných priestranstvách na jedného 
obyvateľa. Za obyvateľa sa považuje každý člen domácnosti 
s trvalým pobytom v obci. Výpočet množstva KO vyprodukova-
ného na verejných priestranstvách na domácnosť je súčinom 
priemerného množstva na obyvateľa a počtu členov domác-
nosti. Zľavy na poplatku sú len v zmysle zákona, t.j. žiadne zľa-
vy pre rodiny s deťmi a pre ZŤP. Aj to je výsledok, ktorý do-
siahla pani poslankyňa svojím podaním na prokuratúru.  

Pri prijímaní VZN pre rok 2021 sme neúmyselne postu-
povali nie úplne v zmysle zákona, čo nám teraz pán proku-
rátor dokázal. Ale postupovali sme sociálne, v dobrej viere 
a ústretovo k obyvateľom obce.  

 Slavomíra Melišová 

(Pokračovanie zo strany 3) 

Domácnosť 
s odpad. 
nádobou 
120 l 

Množ-
stvo KO 
v roku 
2021 v 
kg 

Poplatok za 
KO v roku 
2021 
(1 kg = 
0,1659 €) 

Množstvo 
KO v roku 
2022 v kg 

Poplatok za KO 
v roku 2022 
(hmotnosť odpadu 
v kg x 26 vývozov x 
koeficient 0,011) 

Poplatok striktne 
podľa § 79                 
(objem nádoby x 
26 vývozov x 
koeficient 0,011) 

DOM 1 486 80,63 181 51,77 34,32 

DOM 2 696 115,47 641 183,33 34,32 

DOM 3 210 34,84 68 19,45 34,32 
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 MIESTNE DANE A POPLATKY 
Priznanie k dani z nehnuteľnosti podáva každá fyzická 
alebo právnická osoba, ktorá v priebehu uplynulého ro-
ka, čiže v r. 2021, sa stala vlastníkom nehnuteľnosti ale-
bo u ktorej nastala zmena vo vlastníctve nehnuteľnosti.  

Povinnosť podať priznanie k dani 
z nehnuteľnosti do 31.1.2022 má daňovník: 

- ktorý na území obce Dojč v roku 2021 kúpil, predal, 
daroval alebo ktorý dostal do daru nehnuteľnosť (vklad 
musí byť zapísaný na katastri v roku 2021); 
-  ktorému v roku 2021 zaniklo vlastníctvo k nehnuteľ-
nosti;  
- ktorému v roku 2021 bolo vydané stavebné povolenie 
alebo kolaudačné rozhodnutie (na stavbu, prístavbu, 
nadstavbu); 
- ktorému v roku 2021 bolo vydané rozhodnutie o zme-
ne stavby pred jej dokončením alebo rozhodnutie o zme-
ne účelu užívania stavby, bytu, nebytového priestoru 
alebo rozhodnutie         o dodatočnom povolení stavby; 
- ktorý v roku 2021 začal užívať drobnú stavbu alebo 
stavbu tvoriacu príslušenstvo k hlavnej stavbe; 
- ktorému sa v roku 2021 zmenila výmera parcely alebo 
druh pozemku alebo sa zmenil podiel na liste vlastníctva 
alebo došlo k preparcelovaniu, sceleniu alebo prečíslo-
vaniu parcely pozemkov v katastri nehnuteľností                   
na území obce; 
- ktorý si v zdaňovacom období 2021 vysporiadal bez-
podielové spoluvlastníctvo k nehnuteľnostiam na území 
obce; 
- ktorý si chce uplatniť zníženie daňovej povinnosti pod-
ľa platného všeobecne záväzného nariadenia 
o miestnych daniach a poplatku. 

Pri nadobudnutí nehnuteľnosti dedením v priebehu 
roka daňová povinnosť dedičovi vzniká prvým dňom 
mesiaca nasledujúceho po dni, v ktorom sa dedič stal 
vlastníkom nehnuteľnosti na základe právoplatného de-
dičského rozhodnutia. Daňové priznanie sa podáva do 
30 dní odo dňa vzniku daňovej povinnosti. Nepodaním 
daňového priznania sa daňový subjekt dopúšťa správne-
ho deliktu, za ktorý správca dane uloží pokutu podľa 
daňového poriadku. Výška pokuty sa odvíja od závaž-
nosti a trvania protiprávneho stavu. 

Nezabudnite, vážení občania, na povinnosť prihlá-
siť psa, ktorý má 6 mesiacov alebo naopak odhlásiť 
psa, ktorý vám uhynul, stratil sa alebo ste ho nieko-
mu darovali, a to najneskôr do konca januára 2022.  

Ďakujeme všetkým občanom, majiteľom nehnuteľností 
a podnikateľom, ktorí v zákonnej lehote uhradili dane 
a poplatky. 

 

Stav nedoplatkov daní a poplatkov 
za rok 2021 k 6.12.2021: 

                                                                  (dlh v %) 
Daň z nehnuteľnosti       813,67 €      0,96 % 
Daň za psa                          42,00 €       2,53 % 
Poplatok za odpad       1.403,78 €       3,50 % 
 

Malí vandali sa priznali 
Koncom novembra nás kontaktovali niektorí občania, či by 

sme mohli skontrolovať kamerové záznamy a odhaliť frajerov 
sprejerov, ktorí "ozdobili" chodníky a budovu bývalej mater-
skej školy svojimi "výtvormi". Keďže sme nevedeli ani deň, ani 
približný čas, kedy tieto kresby vznikli, dlhé hodiny sme preze-
rali kamerové zábery.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vo štvrtok 2.12.2021 však jeden vinník prišiel na Obecný 
úrad a priznal sa. Trápilo ho, že sa zúčastnil na poškodzovaní 
budovy a chodníka. Spoločne sme sa dohodli na odstránení 
týchto kresieb vlastnými silami. Dúfame, že  si frajeri sprejeri 
zapamätajú, že týmto činom nie sú žiadni frajeri, ale obyčajní 
vandali. 

Rozšírenie kamerového systému 
Kamerový systém v obci je dôležitý pri odhaľovaní priestup-

kov či trestných činov. Osvedčil sa nám už niekoľkokrát. Pomo-
hol v prípade vynášania domového odpadu do verejných kon-
tajnerov, pri poškodení motorového vozidla zaparkovaného 
pred rodinným domom cúvajúcim susedom, odhalil večernú 
párty pred vchodom  do Obecného úradu, zdokumentoval po-
škodzovanie a krádež odpadu šatstva z kontajnera pri pošte a 
niektoré ďalšie.  Ku krádežiam záhradnej techniky, ktoré sa v 
našej obci stali v lete, sme nemali úplne jasné dôkazy, ale prí-
chod a odchod páchateľov sme predsa len zachytili a záznam 
poskytli polícii.  

Rozhodli sme sa dobudovať kamerový systém a máme mo-
nitorovaný vjazd do obce od Šajdíkových Humeniec, odbočku 
zo štátnej cesty II/500 na Kolónii, ako aj križovatku pri parku 
Pod akropolou. Monitorujeme sčasti aj areál školy 
a zdravotného strediska, kde sa tiež v minulosti vyskytli kráde-
že. Veríme, že jestvujúci kamerový systém zvýši bezpečnosť 
v obci a pomôže lepšie chrániť životy a majetok obyvateľov 
aj návštevníkov obce. 

Trafostanica OTRUBNICA  
Na tretí pokus sa podarilo začatie budovania no-

vej trafostanice Otrubnica. Táto bola vybudovaná, aby sa pred-
išlo kolísaniu napätia v sieti  v Zákostolí a Otrubnici, ale jej vy-
budovanie umožní aj napojenie  novej výstavby v tejto časti 
obce.   
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nosť výberu zo štyroch navrhovaných názvov alebo každý mo-
hol uviesť aj vlastný návrh názvov ulíc. Výsledok miniankety: 
vrátilo sa nám 16 anketových lístkov. Z toho 9 lístkov minian-
kety bolo za možnosť celá ulica jeden názov a to Hlavná ulica, 
dva lístky miniankety obsahovali ak by bola len jeden názov 
ulice, potom Hlavná ulica  alebo Závsie a na týchto lístkoch 
bola vyplnená aj možnosť, ak by sa rozdelila táto ulica a zvolili 
si tieto názvy Cintorínska ulica a Ulica za kostolom alebo Hlav-
ná ulica a Ulica za kostolom. 2 lístky boli za možnosť celá ulica 
jeden názov a návrh na názov bola Potočná ulica a Závsie. Tri 
anketové lístky obsahovali len vyjadrenie k rozdeleniu tejto 
ulice a z toho dva lístky obsahovali návrh Cintorínska ulica 
a Ulica za kostolom a jeden obsahoval návrh Koreszkova 
a Zákostolie. 

Prieskum MVDr. Pavla Kubíka aj s vyhodnotením 
a minianketa s vyhodnotením boli predložené na zasadnutí 
Komisie na určenie názvov ulíc. Starostka obce odporučí pos-
lancom, aby táto ulica bola rozdelená nasledovne. Od Križovat-
ky pri PD po križovatku pri cintoríne s pokračovaním smerom 
k autobusovej zastávke Dom smútku je návrh na názov ulice 
Závsie, od cintorína po bytovku PD a odbočku na most smerom 
do Uličiek bude Cintorínska ulica a od odbočky na Uličky po 
koniec obce smerom na Šajdíkove Humence bude názov ulice 
Za kostolom.  

Ďakujeme všetkým, ktorí sa zapojili do prípravy uličného 
systému v našej obci, za všetky cenné pripomienky a návrhy. 
Uličný systém, ktorého znenie je v VZN sme sa snažili vytvoriť 
tak, aby sme dodržali historické názvy ulíc a nové názvy ulíc, 
aby boli neutrálne. I keď MVDr. Pavol Kubík presadzoval Ko-
reszkovu ulicu, zastávali sme názor, že nebudeme pomenúvať 
ulice podľa osobností. Potvrdili nám to na viacerých mestských 
či obecných úradoch v mestách a obciach, kde v posledných 
pár rokoch zavádzali alebo rozširovali uličný systém. Môžeme 
byť radi, že v našej obci máme relatívne málo ulíc s jednodu-
chými tvarmi na rozdiel od našich susedov, napr. Borský Miku-
láš alebo Šajdíkove Humence. A preto sa nám na 95% podarí 

(Pokračovanie zo strany 1) 
zachovať pôvodné historické názvy, ktoré pretrvali do dneš-
ných čias a ktoré si osvojujú aj noví obyvatelia. S novými ulica-
mi prichádzajú aj nové neutrálne názvy ulíc. Ulice pomenova-
né podľa stromov, kvetín, prírodných úkazov alebo aj zvierat 
nie sú ničím výnimočným vo veľkých, ale aj malých mestách.  
Dali sme vám, obyvateľom, možnosť vyjadriť svoj názor nie-
koľkokrát. I keď si veľmi vážime váš názor, spätná väzba je 
vždy minimálna. Preto si v tomto prípade myslíme, že poväčši-
nou súhlasíte s návrhmi názvov ulíc a nemáte nič proti Jaseňo-
vej alebo Športovej ulici. Nemali sme ani jednu negatívnu reak-
ciu od obyvateľa konkrétnej ulice, že by na tak či onak pome-
novanej ulici nechcel bývať.  

Všeobecne záväzné nariadenie o určení názvu ulíc a verej-
ných priestranstiev bolo prerokované na zasadnutí obecného 
zastupiteľstva dňa 9.12.2021. Stále prebiehajú diskusie o ná-
zvoch ulíc, preto sa VZN zatiaľ neschválilo, len vzalo na vedo-
mie. 

Už v minulom čísle Dojčanských novín sme uverejnili člá-
nok o uličnom systéme, kde sme v závere stručne naznačili, 
aké zmeny pre vás, obyvateľov, prinesie nový uličný systém. 
Pôjde o nasledovné zmeny: označenie ulíc pomenovaniami, 
každá domácnosť dostane tabuľku s orientačným číslom a 
obyvateľom sa zmení adresa. To bude mať vplyv na výmenu 
občianskych preukazov, ktoré budú vymenené zdarma 
z dôvodu úradnej moci. Okrem toho bude oznámené inštitú-
ciám ako OR PZ, ZSE, SPP, BVS, Katastrálnemu odboru OÚ                
v Senici zavedenie uličného systému. Po schválení VZN je po-
trebné pripraviť podklady a urobiť zmeny v registri obyvate-
ľov, oficiálne oznámiť obyvateľom jednotlivých ulíc, že prišlo 
k pomenovaniu ulice a prideleniu orientačného čísla a kedy 
bude pre danú ulicu odovzdávanie orientačných čísel. Je pred 
nami ešte dlhá cesta, kým systém bude zavedený. Diskusia je 
stále možná a návrh VZN je otvoreným pracovným materiá-
lom, ku ktorému sa môže vyjadrovať ktorýkoľvek obyvateľ. 
Nemusí byť ani členom pracovnej komisie, ktorej výsledky                
a podklady majú len odporúčací charakter pre poslancov                     
a Obecné zastupiteľstvo.  

18 

17 

Legenda k aktuálnemu návrhu: 
 
1. Trnková ulica 
2. Za kostolom 
3. Otrubnica 
4. Cintorínska 
5. Závsie 
6. Veľkomoravská/Ulica Cyrila a Metoda 
7. Gašpárka 
8. Záhumenice 
9. Školská ulica 
10. Uličky 
11. Dolinská ulica 
12. Hoštáky 
13. Jaseňová ulica Samoty: 
14. Vieska  - Bištava 
15. Kolónia  - Štetinári 
16. Športová ulica - Mlyn 
17. Padelky 
18. Jašterice 
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ODPADOVÉ HOSPODÁRSTVO                 
V NAŠEJ OBCI 

Rok 2021 sa zapísal do análov našej obce ako rok, 
v ktorom sa celý rok vážil odpad. Aj vďaka miere vytriede-
nia v roku 2020 a podaného projektu na Environmentálny 
fond sa nám podarilo získať finančné prostriedky na zlep-
šenie triedeného zberu. Zakúpili sme kontajnery, ktoré sú 
uložené vo dvore Obecného úradu. Kontajnery sú určené na 
celoročný zber elektroodpadu, nebezpečného odpadu, zber 
vytriedených zložiek: papier, šatstvo - použiteľné šatstvo, 
obuv a galantéria typu charita, kovy, ale aj na zber objem-
ného odpadu. Nepoužiteľné, znehodnotené a znečistené 
šatstvo sa bude aj naďalej zbierať 1-2 krát do roka do kon-
tajnera pristaveného pred obecným úradom. 

 Tento odpad môžete priviezť do dvora Obecného úradu v pondelok od 15,00 do 16,00 a v stredu od 16,00 do 17,00 hod. 
Vopred vám ďakujeme, že budete tieto hodiny rešpektovať, i keď samozrejme platí, že vo výnimočných prípadoch vám vyjdeme v 
ústrety aj v iné dni.  

Po ročnom rokovaní s Technickými službami, a.s. a organizáciou zodpovednosti výrobcov Envipakom, a.s. sa podarilo presadiť, 
že papier sa bude v našej obci zbierať každý mesiac. Ešte nás čaká doriešiť odkúpenie odpadových nádob na zmesový komunálny 
odpad od Technických služieb, a.s.  

Ešte nie je ukončený rok 2021, ale už teraz môžem zodpovedne napísať, že sa nám opäť podarilo výrazne znížiť množstvo vy-
produkovaného komunálneho odpadu a zvýšiť množstvo vytriedených zložiek. Vďaka patrí vám, obyvateľom. Ak by ste si neosvo-
jili a nechceli vyskúšať či skutočne dokážete lepšie triediť, tak by sa nám to nepodarilo. V roku 2020 sme vyprodukovali 
v priemere na obyvateľa 11,86 kg za mesiac, v roku 2021 je to k 30.11. v priemere na obyvateľa 7,98 kg za mesiac. 

Stretávali sme sa aj s problémami. Nie raz som dostala otázku, kam dáva odpad istá domácnosť, ktorú tvoria tri rodiny a pri 
vážení vykazujú minimálny odpad, prípadne žiadny. Alebo zamestnankyňa školy nosila do kontajnera na komunálny odpad plien-
ky svojej inkontinentnej matky, napriek tomu, že dostali zľavu na produkciu odpadu. Paradoxom v tomto prípade bolo, že daná 
zamestnankyňa po odhalení obviňovala všetkých naokolo, že ju odhalili. Ale to, že zvyšovala množstvo odpadu škole, že škola ma-
la platiť aj za jej odpad a v konečnom dôsledku vlastne my všetci, lebo podielové dane tvoríme všetci, si nechcela priznať. Dohodli 
sme sa, že jedno celé váženie odpadových nádob v škole, po tom, čo bola zaznamenaná kamerami bude zarátané jej domácnosti. 
Taktiež sme riešili, že obyvateľ Senice, ktorý vlastní nehnuteľnosť v Dojči do odpadkových košov na verejných priestranstvách 
vkladal bioodpad z jeho záhrady. Problémy máme neustále na cintoríne, kde sa v zmesovom komunálnom odpade častokrát na-
chádza bioodpad, pričom sú pri cintoríne umiestnené kompostéry, kde je možné bioodpad vyhodiť. Podobne je to s vencami 
v odpadkovom koši na plasty. Máme pred sebou ešte veľa práce, máme sa ešte veľa čo učiť, aby sme zlepšili odpadové hospodár-

stvo v obci. Myslím si, že sme na správnej ceste.  
 Tabuľka zachytáva vývoj platieb za odpad od roku 2015. I 
keď sme upravovali výšku poplatku za odpad a znižovali sme 
množstvá vyprodukovaného odpadu nepodarilo sa naplniť vy-
rovnaný rozpočet. Minimálne sme zastabilizovali rozdiel medzi 
vybranými poplatkami za odpad od obyvateľov a poplatkami, 
ktoré sme platili za odpad.  Tým, že sme v priebehu rokov, aj 
vďaka váženiu odpadu, znižovali množstvo vyprodukovaného 
komunálneho odpadu a zvyšovali sa množstvá vytriedených zlo-
žiek dosiahli sme výbornú mieru vytriedenia. Vďaka miere vy-
triedenia nad 50% platíme relatívne nízky poplatok za skládko-
vanie odpadu a poplatok štátu za množstvo vyprodukovaného 
komunálneho odpadu. Je rozdiel, či platíme za tonu 13,- € alebo 
35,- €.  
 Náklady na nakladanie s odpadom v roku 2021 mohli byť niž-
šie o sumu približne 6.000,- €, ktorá predstavovala spoluúčasť 
na nákup nových veľkoobjemových kontajnerov. Na  poli odpa-
dového hospodárstva máme stále čo doháňať, preto dúfajme, že 
nové kontajnery na dvore obecného úradu nie sú jedinou inves-
tíciou a do budúcnosti sa nám podarí ešte viac zveľadiť naše od-
padové hospodárstvo napríklad vlastnými odpadovými nádoba-
mi na ZKO aj na triedený zber. K 30.9.2021 bolo vynaložených                  
na nakladanie s odpadmi 30.724,50 €, čo v priemere na mesiac 
predstavuje čiastku 3.413,83 €, t.j. do konca roka potrebujeme               
v priemere 10.241,50 €, takže bilancia roku 2021 bude ešte defi-
citná vo výške 840,34 €. Ako sami vidíte, deficit je minimálny             
a výsledok dosiahnutý v tomto roku je úžasný a neporovnateľný            
s predchádzajúcimi rokmi. 

 Ďakujeme všetkým, ktorým záleží na životnom prostredí.  
Slavomíra Melišová 

Rok 
Predpis úhrady    

(koľko bolo  vyrúbené         
v rozhodnutiach) 

Skutočné náklady                                       
na nakladanie                   

s odpadmi 
Rozdiel 

2015 19 952,50 € 43 248,26 € -23 295,76 € 

2016 22 380,71 € 39 404,13 € -17 023,42 € 

2017 32 319,20 € 39 040,53 € -6 721,33 € 

2018 32 391,10 € 38 502,60 € -6 111,50 € 

2019 32 627,85 € 38 106,21 € -5 478,36 € 

2020 36 264,80 € 43 239,41 € -6 974,61 € 

2021 40 125,66 € 
30 724,50           

(k 30.9.2021) 9 401,16 € 
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STRETNUTIE DÔCHODCOV 
Veruže dlhá doba ubehla odvtedy, čo sme sa naposledy 

stretli pri rozlúčke so starým rokom a vianočnej kapustnici - 
presne 30.12.2019. Preto sme sa všetci tešili na členskú schô-
dzu, prijatie nových členov, blahoželanie jubilantom a v nepo-
slednom rade na tanečnú zábavu. Tú nám odohrala skupina 
Duo Fantasy - v predstihu na „Október - úcta k starším“. Toto 
podujatie  sa uskutočnila za prítomnosti 59 seniorov. Na stret-
nutí sa zúčastnila i pani starostka, ktorá sa prihovorila s aktu-
álnymi novinkami v obci. Všetci boli vďační za spoločne strá-
vený čas medzi svojimi rovesníkmi, a pevne veríme, že nás 
obídu ďalšie obmedzenia a stretnutie medzi sviatkami sa bude 
konať. 

Vilma Mikulová, predseda ZO JDS 

ČERVENÉ MAKY 
Štvrtok 11.11.2021 o 11:11 
hod sa uskutočnilo stretnutie 
pri pamätníku obetí 1. sveto-
vej vojny. Zišli sme sa tu, aby 
sme si pripomenuli dôvody 
jej vzniku, utrpenie účastní-
kov a výročie jej ukončenia. 
Organizátorom tejto pietnej 
akcie je ZO JDS Dojč. 

Na tento deň pripadá svia-
tok, ktorý sa v Euróe oslavuje 
ako Deň prímeria, v Kanade 
ako Deň pamiatky a v USA 
od roku 1954 ako Deň veteránov. Jeho symbolom je vlčí mak. 
Vybraný bol preto, lebo na jedných z najkrvavejších bojových 
polí 1. svetovej vojny vyrástli maky. 

Nikdy nezabúdajme na prežité utrpenie našich predkov, 
poučme sa z neho a uvedomením si utrpenia, šírme mier 
a lásku medzi ľuďmi, medzi národmi. 

ČESŤ PAMIATKE OBETIAM PRVEJ SVETOVEJ VOJNY. 

SMUTNE ZA MÁRIOU ŠTOROVOU,  

ROD. GANZLMÁROVOU 

V očiach slzy, v srdciach bolesť a žiaľ ... 

 

V decembri 2015 stála pri zrode 

našej organizácie, zastávala funkciu 

tajomníčky. Navštívila spolu aj               

so svojimi rodinnými príslušníkmi      

Vysoké Tatry - Ľadové sochy                 

na Hrebienku,    Košice,    Aquapark 

Dunajská Streda,  Bratislavu                  

a mnoho ďalších miest. Do budúcna 

sme mali plány, ktoré sa už žiaľ s našou členkou,                     

s našou Mariškou, neuskutočnia. Krutá choroba preťala 

priskoro jej životnú púť.  

Na jej rýchly odchod sme neboli pripravení. 

ČESŤ TVOJEJ PAMIATKE, MARIŠKA! 

Výbor ZO JDS Dojč 
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MESIAC ÚCTY K STARŠÍM 
Október. Je jedným z troch posledných mesiacov 

v kalendárnom roku. Možno už trochu chladný, ale rovnako 
ako máj, aj október v sebe skrýva krásne čaro zmeny ročných 
období. Hýri pestrými farbami, parky sú plné padajúceho fa-
rebného lístia a v povetrí poletuje babie leto. Prechádzame sa 
prírodou a v našich očiach sa odrážajú pestré farby prírody, 
vnímame ich každým zmyslom. Zamýšľame sa nad krásou prí-
rody a povieme si, že onedlho jeseň skončí a vystrieda ju zima. 

Podobne, ako je to s ročnými obdobiami, je to aj s ľudským 
životom. Práve spomienky sú pestré ako príroda počas roka. 
Nájdu sa spomienky na najkrajšie prežité roky, ale aj na vážne 
až smutné chvíle. No život ide ďalej. Každý z nás je svojím spô-
sobom pútnikom na ceste životom. Niekedy sa zastavíme, od-
dýchneme si a uvažujeme, čo všetko sme už prežili a čo nás 
v živote ešte čaká. Vtedy si treba uvedomiť, že: 

„Človek je krásny nielen vtedy,  
keď má pružný krok.  

Človek je krásny podľa múdrosti,  
čo zračí sa mu v oku,  

podľa vrások a bielych vlasov,  
podľa slov, keď ponára sa v rozhovore s deťmi,  

do rokov keď aj on bol mladý.  
Človek je krásny,  

keď ho majú radi.“ 
Jeseň života sme si pripomenuli s jubilantmi roku 2021 

v slnečné sobotné popoludnie 16. októbra. Touto cestou ďaku-
jem v mene svojom, ale aj v mene jubilantov, pánom muzikan-
tom za skvelú spoluprácu. 

Nielen všetkým jubilantom, ale všetkým vám, milí občania, 
prajeme pevné zdravie, veselú myseľ, veľa dôvodov na úsmev, 
elán a radosť zo života. Nech je pre vás jeseň života plná fa-
rieb, z ktorých každá bude znamenať jedno krásne prežité 
obdobie vášho života.  
/kompletnú fotogalériu z tohto ale aj z iných podujatí nájdete 
na webe obce: www.dojc.sk/                           Slavomíra Melišová 
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UVÍTANIE DO ŽIVOTA 
Dieťa je živý kvet zeme,  je naplnením života, jediná skutočná hod-

nota, ktorá po nás zostane. V našej obci sa uvítanie našich najmenších 
Dojčanov a Dojčaniek – ako občanov a občianok našej obce už stalo tra-
díciou. Slávnostný obrad sa konal v parku pri Obecnom úrade v sobotu 
25. septembera 2021. Pozvané boli všetky deti narodené od septembra 
2020 do konca augusta 2021. Príjemnú atmosféru uvítania do života 
spríjemnili svojim hudobným vystúpením Timea Bartošová s pánom 
učiteľom Banským. Rodičia sa po milom programe zapísali do pamätnej 
knihy obce a prevzali si darček pre svoje dieťatko. Na záver vznikla 
spoločná fotografia. 

Naším najmenším spoluobčanom prajeme šťastný a úspešný život 
plný zdravia, radosti a ich rodičom veľa lásky, trpezlivosti 
a zodpovednosti pri výchove svojich ratolestí. 

 

Nech vám v zdraví, v láske rastie,  nech vám dáva iba šťastie. 

SPOLOČENSKÁ  KRONIKA 

 

Narodili sa: 

Adam Zich, Jan Kutlak 

Nina Šmihulová, Tomáš Zifcsák  
 

Zosobášili sa:  

Mgr. Michal Pokrývka – Ing. Lucia Váczyová 

Ján Kutlak – Radka Zimanová 

 Martin Matula – Iveta Kovácsová 

 Jozef Fedor – Natália Kucejová 

JUDr. Martin Bojčev – Mgr. Sandra Kutlaková 

Pavel Skácel – Jana Vdoviaková 

  Roman Mikulecký – Veronika Knápková 

 

Zomreli: 

Jozef Kujovský; Pavol Šulla 

Helena Lešková; Agneša Žilinková  

Peter Novotníček; Mária Štorová 

Jozef Otočka 

 

Prisťahovali sa: 

Ján Vojčík, Viera Vojčíková, Martin Šajánek,  

Ivana Šajánková, Michal Šajánek,                          

Olívia  Šajánková, Vladimír Jankovič,                     

Ružena  Jankovičová, Anna Hurbanová 

Silvia Hurbanová, Radka Kutlaková 

Zara Španková,  Zuzana Fodorová 

Viliam Fodor, Marek Behan 

Adrián Fodor, Róbert Pritchard 

Michaela Pritchard, Filip Brian Pritchard 

Alexandra Pritchard, Bedřich Kratochvíl 

Albína Kratochvílová, Martina Hechtová         

Richard Sivák, Miroslav Rázik 

Lenka Ráziková, Linda Ráziková 

Nina Ráziková, Kristína Štvrtecká 

Mgr. Lujza Vojčíková, Lenka Krčová  

 
 

Odsťahovali sa: 

Denisa Kellerová, Patrik Szabo,                      

Frederik   Václavek, Martina Václavková,  

Mgr. Sandra Bojčev, Natália Fedorová,        

Ľubomír Fedor, Mária Plaštiaková  
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POZNÁVAJME SVOJU  OBEC DOJČ 
       Hodiny dejepisu u šiestakov ZŠ sa venujú histórii praveké-
ho osídlenia. Túto tému žiakom priblížil  člen Slovenskej ar-
cheologickej spoločnosti pri SAV Peter Holán. Artefakty - vyko-
pávky kolovali do rúk žiakov oboch šiestackych tried. Interak-
tívnou prezentáciou s mapou Zá-
horia aj prinesenými  artefaktami 
Peter Holán ukázal že aj táto téma 
vie žiakov zaujať, aktívne sa zapá-
jali so svojimi vedomosťami z ho-
dín dejepisu. 

      Praveké osídlenie, Kelti, Mar-
komani a Kvádi - to sú dávne his-
tórie, ktoré sa spájajú s lokalitou 
Dojča a celého Záhoria.  

     Peter Holán preniesol dávnu 
históriu Záhoria  cez obdobie Veľ-
kej Moravy a obdobie  využívania 
českej cesty až po dnešok. Unikát-
ny nález veľkomoravského krížika 
v lokalite Dojč v r. 2009. pôvod 
názvov obcí Dojč, Koválov, osobnosti, ktoré tvorili dojčanskú 
históriu - aj o tom sa  v historickom priereze žiaci dozvedali a 
pripájali svoje postrehy. Prednáškovú hodinu vystriedala po 
prestávke krátka testovacia hodina. Najlepší v oboch šiestac-
kych triedach boli odmenení užitočnými drobnosťami.  

Akciu vo štvrtok 4.11.2021 v dobrej spolupráci so zástupky-
ňou riaditeľa Ľubicou Ušiakovou zorganizoval Miestny odbor 
Matice slovenskej Dojč -  tentoraz s finančným prispením obce 
Dojč. Takéto oživenie hodín dejepisu aj v ďalšom roku radi 
privítajú ako učitelia, tak i žiaci.                             

Valéria Kubíková 

SÚŤAŽNO-ZÁBAVNÉ POPOLUDNIE                  
S MATICOU SLOVENSKOU 5.9.2021 

     Park "Pod Akropolou" patril v nedeľu 5.9.2021 deťom a ich 
rodičom. Tradíciu pripraviť pre deti popoludnie plné zábavy, 
vedomostných a športových aktivít Miestny odbor Matice slo-
venskej Dojč neprerušil ani v tomto ďalšom covidovom roku.  
     Hádanky, omaľovánky, doplňovačky, kvízy o Slovensku,             
o našom regióne spojené s poznaním domácich zvierat a malá 
výstavka zvierat – toto všetko čakalo deti v nedeľné popolud-
nie. Pomoc rodičov bola vítaná, dôležité bolo niečo sa dozve-

dieť, spoznať, zažiť, pote-
šiť sa. Obohatením bolo aj 
poznávanie obilia - raž, 
pšenica, ovos, jačmeň, ku-
kurica. Tento rok bola ak-
cia MO MS Dojč pre doj-
čanské deti jedinou akciou. 
 
      Podujatie sa začalo o 
14. hodine. Deti za aktivity 

dostali body, ktoré si vymieňali v „detskom bazáre“ za rôzne 
drobnosti.  
      Vo veľkom parku a tiež na ploche pod veľkou plachtou ak-
tuálne zavretého pohostinstva bolo dostatok času a priestoru 
aj na  nesúťažné aktivity, rôzne spoločenské a športové hry.  
    Pri výstavke domácich zvierat - zajačikov, sliepok, kačiek ale 
i malých miláčikov, ako papagáje, morčatá, korytnačky – sa 
pristavovali rodičia s malými deťmi. Zvieratká si mohli chytiť, 
odfotiť sa s nimi, pritúliť. 
   Príjemne strávený čas pri zábave aj poučení vyústil do loso-
vania tomboly, ktorú obohatili okrem cien z MO MS tiež ceny z 
COOP Jednota. 
       Podujatie sa konalo s finančným prispením obce Dojč.  
      Všetkým, ktorí prišli, pomohli a prispeli MO Matice sloven-
skej Dojč ďakuje. Takáto akcia by mohla byť aj každý týždeň - 
slová malej Sofie sú poďakovaním pre nich všetkých. 
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MICHAL ŠTVRTECKÝ  /1623 – 1673/ 

     V predsieni kostola Všetkých svätých v Dojči je po-
chovaný kňaz Michal Štvrtecký, mučeník za vieru. 
Informuje nás o tom i pamätná tabuľa umiestnená v 
predsieni kostola. Vo farnosti Dojč pôsobil ako farár 
od 3. mája 1665 do 4. júna 1673.   
     Aké boli politické a náboženské pomery v tej do-
be? Čítajte.   
 

     Povstanie Thökölyho  /1678 – 83/. Panovníci habsburskí 
nemali vždy porozumenie pre záujmy Uhorska a zasiahli často 
nie  práve šťastlivou rukou do politických a náboženských po-
merov. Vládli v Uhorsku pomocou žoldnierskeho vojska, ktoré-
ho velitelia dopúšťali sa často takého násilia, že do odboja voh-
nali katolíkov i protestan-
tov. Takto to bolo za vlá-
dy Leopolda I. /1657 – 
1705/, ktorý mal šľachet-
né úmysly a hľadal doro-
zumenie, no násilné kús-
ky žoldnierskeho vojska 
vyvolaly všeobecne  veľ-
ký odpor a spiknutie na 
strane katolíkov. Spiknu-
tie bolo prezradené a vin-
níci /Zrini-Nádašdy, 
Frangepán/ boli r. 1667 
popravení.    
 

     Nepokoje však neusta-
ly, ba ešte sa priostrily 
náboženskými spormi a 
výtržnosťami. Protestanti 
sa búrili, a to nielen ze-
mani, ale i protestantský-
mi kazateľmi pobúrený 
ľud dopúšťal sa násilností na katolíckom obyvateľstve. Na Tu-
rej Lúke blízo Trnavy odohraly sa krvavé výtržnosti 14. júla 
1672, za ktorých bol zabitý cisársky komisár Ján Bársony a 
jeho brat Juraj, váradský biskup, bol nemilosrdne zbitý. Na 
Brezovej v noci z 31. okt. na 1. nov. r. 1674 bol zabitý katolícky 
farár Michal Végh, hlohovský rodák. Medzi obeťmi takto umu-
čených kňazov spomína sa Pavol Silezius a jezuita Ján Simoni-
des, zabitý na Turej Lúke r. 1674. V Senici dňa 4. júna r. 
1674, keď bol sprievod Božieho Tela, strhla sa krvavá 
srážka medzi katolíkmi a protestantmi, v ktorej bol zabitý 
katol. farár Michal Stvrteczky a viacerí boli krvavo zrane-
ní. Podobné výčiny dialy sa aj na iných miestach Uhorska. Pro-
testanti ešte k tomu spojovali sa s cudzími mocnosťami a volali 
ich na pomoc. 
 

Cisár dal vyhľadávať týchto nespokojencov a buričov a pos-
tavil ich pred zvláštny súd v Bratislave. R. 1673 predvedení 
boli 32 luteránski a jeden kalvínsky kazateľ. Ak niektorý z nich 
sa vrátil do Cirkvi alebo sa priznal, že mal účasť na povstaní z 
r. 1672, - bol prepustený domov, ostatní boli odsúdení. 

 

     R. 1674 obnovený bol súd, pred ktorý postavili 730 protest. 
kazateľov a učiteľov. Súd mal 34 členov, z ktorých len jeden 
bol katolíckym kňazom, ostatní boli svetskí; z nich viacerí pro-
testanti. 336 obžalovaným kládlo sa za vinu, že prenasledovali 
katol. Cirkev, že sa zúčastnili na povstaní a že pripravovali spo-
jenie s Turkom. Zpomedzi obžalovaných 236 sa vrátilo alebo 
dalo vyhlásenie, že sa zriekajú svojho úradu; 7 bolo prepuste-
ných pre chorobu a 93 bolo odsúdených na smrť. Kráľ nepo-
tvrdil rozsudok, ale dal ich odviesť do väzenia. I z týchto mno-
hí sa obrátili; len asi 30 boli poslaní na galeje za otrokov do 

Neapola, z ktorého otroctva sa vyslobodili r. 1676. 
 

     Za takýchto okolností na východe začína svoj odboj Imrich 
Thököly proti cisárskemu dvoru; on sám bol podporovaný 
tureckou mocou. R. 1678 dostal do rúk banské mestá; no čo-
skoro bol cisárskym vojskom zastavený. R. 1682 zaujal s voj-
skom Košice, Fiľakovo a dostal do rúk na krátky čas i celý zá-
pad s Trnavou. Katolíci, ale najmä jezuiti, museli znovu znášať 
veľké ukrutnosti a potupy. V Trnave zaujali katolícke chrámy a 
dali do rúk protestantov. Potom pochytali jezuitov a na 4 sed-
liackych vozov potupne ich odviezli na hrad do Smoleníc. Za 
jezuitov žiadali 32.000 zlatých výkupného, ináč boli by ich pre-
dali do tureckého otroctva. Katolícki šľachtici zaručili sa za 
nich a preto jezuiti boli odvedení za ukrutného nakladania do 
považských hradov, kde mali byť väznení až do vyplatenia vý-

kupného. Jezuiti nezaslúžili 
si také zachádzanie. Juraj 
Rákóczy, ktorý r. 1645 zau-
jal Trnavu, jezuitov ušetril 
od akéhokoľvek prenasledo-
vania, lebo títo predtým 
zaujali sa protest. kazateľov 
u cisárskeho vojska v Trna-
ve. 
 

     Väčšina podľahla utrpe-
niam a krutému zaobchá-
dzaniu. Po víťazstve kres-
ťanských vojsk pri Viedni 
dňa 12. sept. 1683 bola zni-
čená turecká moc a tým pov-
stanie Thökölyho stratilo 
svoju oporu. Náboženské 
pomery v Uhorsku boly 
upravené mierom, uzavre-
tým v Satumare r. 1711. 
 

 

     /opis strana 114 - 115, CIRKEVNÝ  DEJEPIS,                               
VYDAL  SPOLOK  SV. VOJTECHA,  TRNAVA  1941/      
 
     Pani Mária Zajíčková v publikácii o Dojči z roku 1998            
na strane 155 píše: 
 

Dojč                                                                                           155 
Michal Štvrtecký      
     / ? - 1673 Dojč /. Pochádzal zo zemianskej rodiny. Pôsobil 
ako farár v Pobedime a v rokoch 1665 – 1673 v Dojči. V oboch 
farnostiach založil matriky. V nepokojných časoch reformácie, 
v období napätí a bojov 4. júna 1673 viedol na sviatok Božieho 
Tela náboženskú procesiu do Senice, kde radikálni prívrženci 
reformácie pokojnú procesiu napadli a zranili ho šiestimi rana-
mi na hlave, dôsledkom čoho po päťdesiatich dňoch zomrel. Je 
pochovaný v predsieni dojčianskeho kostola Všetkých svätých. 
 

     Pozorný čitateľ si všimol, že v opise je uvedený rok úmrtia 
kňaza Michala Štvrteckého 1674 a v publikácii pani Mária Za-
jíčkova uviedla rok 1673. Na strane 52 – 53 tejto publikácie sa 
píše, že podľa historického prameňa účinkovali vo farnosti 
Dojč nasledujúci kňazi: 
 
Dojč                                                                                              53 
1665.Maii 3.  + 1673.Jun.4.  - Stvrteczky Michael, occisus per 
                                                 hereticos   
     
 V  CIRKEVNOM  DEJEPISE je z veľkou pravdepodobnosťou 
uvedený chybný rok úmrtia. 

Peter Holán 
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MIKULÁŠ, MIKULÁŠ, ČO V TOM VRECI MÁŠ? A JA MÁM V TOM VRECI, SAMÉ DOBRÉ VECI... 
Korona, nekorona, revízia poslušnosti detí prebehla v Dojči aj tak. Čertiská deti vyspovedali, či poslúchali rodičov, či si 

upratujú izbičku a podobne. Väčšinou maminky potvrdili, že deti poslúchajú, a tak Mikuláš nestíhal rozdávať sladkosti, za-
tiaľ čo čerti si museli zemiaky a uhlie nechať v mechu. Olívia dostala balíček ako prvá a malý Kamilko ako posledný.  
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MIESTNA ĽUDOVÁ KNIŽNICA                               
A SPOLUPRÁCA SO ZŠ S MŠ DOJČ 

Užite si fotografie, nepotrebujú komentár. Aj na vás sa 
tešíme  a radi vás uvítame v našej knižnici. 
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STALO SA PRED 60 ROKMI...                         
POKLADY ZO STARÝCH KRONÍK  

Životná úroveň obyvateľov stúpa. Ľudia sú stále náročnej-
ší. Každý chce bývať v peknom a zdravom byte, čo je i správne. 
Za rok 1961 sa postavilo 8 nových obytných domov, veľa bolo 
opravených a niekoľko je nedostavaných. Naše JRD spolu              
s MNV sa stará aj o tých, ktorí nemajú kde bývať. Začalo sa    
s výstavbou jednoposchodovej štvorbytovky, ktorá je na Diel-
coch. 

Milí občania Dojča, milí čitatelia, 

 

prajeme Vám všetko, čo radosť vzbudí, 

hlavne veľa lásky, to preto, že spája ľudí. 

Nech sa Vám na stromčeku všetko šťastím ligoce, 

prajeme Vám krásne a požehnané Vianoce 
 

Starostka obce Dojč 
kolektív zamestnancov OÚ 

poslanci obecného zastupiteľstva 
 

PS: Ak to situácia dovolí, pozývam vás na tradičný „polnočný punč.“ 

Je december, zimný mesiac. Snehu však nebolo. Ľudia chodili  
po skupinkách, alebo aj jednotlive do školy. Každý sa po ceste 
do školy zamyslel o tom, čo ide voliť. Ide voliť sudcov. Tieto 
voľby sa konali po prvýkrát. Boli to voľby verejné. Volili sa 
sudcovia nielen z povolania, ale aj z ľudu. Ľud musí vedieť 
odsúdiť človeka, keď urobí to, čo sa pre spoločnosť a pre člove-
ka, ktorý žije v socialistickej republike nepatrí. Za sudcov z 

ľudu boli zvolení tí, u ktorých sa predpokladá, že zverenú im 
prácu si budú vykonávať svedomite. Budú súdiť spravodlivo. 
Za našu obec boli zvolení Anastázia Nováková, Albína Hollá, 
Ľubomír Nemečkay. 

Vstupujeme do roku 1962. Je zima ale snehu je málo. Polia  

čakajú na nejakú bielu prikrývku ako to každú zimu má byť. 

No prikrývky sa ani nedočkali. Bolo iba kde-tu trochu snehu. 

Prešiel i február a snehu nebolo. 

Komunista sa musí snažiť, aby si osvojil marxistický svetoná-
zor a to formou individuálneho a kolektívneho štúdia. Snažia 
sa o to v roku straníckeho školenia. Členovia strany robia pro-
pagáciu a agitáciu na rôzne podujatia, ktoré sa v obci robia - 
voľby sudcov, žatevné práce, oslavy. Všetky medzinárodné 
udalosti boli predmetom rokovania výborových i členských 
schôdzí. Väčšina komunistov sa snaží svoje stranícke povinnos-
ti plniť svedomite. Sú však i takí, ktorí sa chovajú k  povinnos-
tiam straníckym ľahostajne. Takíchto straníkov musia ostatní 
členovia uviesť na správnu cestu, na akej musí byť dobrý komu-
nista. 

Ako sa už stalo zvykom, aj tento rok sme pre vás 

pripravili Obecný stolný kalendár na rok 2022    

dvojtýždenný na šírku. Opäť sme zvolili do kalen-

dára historické fotografie vzhľadom na absenciu 

aktuálnych podujatí a aktuálne zaujímavých foto-

grafií. Bohužiaľ, vzhľadom na dodávateľskú cenu 

kalendára, bude stáť 4,50 EUR. O dostupnosti 

kalendára vás budeme informovať prostredníc-

tvom rozhlasu a obecného webu. 


